

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Thursday, October 9, 1975.

• 1421

[Text]

**The Chairman:** Can we come to order, please, Mrs. Campagnolo and gentlemen.

Your witness this afternoon is Mr. Thomas Paton McMillan. Before I proceed with any further comment I would like to observe the usual pattern and swear him in.

Mr. McMillan, do you swear that the evidence you shall give on this examination shall be the truth, the whole truth and nothing but the truth, so help you God?

**Mr. Thomas Paton McMillan (President, Outboard Marine Corporation of Canada Ltd.):** I do.

**The Chairman:** Would you identify yourself, Mr. McMillan, with full name and city of residence.

**Mr. McMillan:** My name is Thomas Paton McMillan. I am President and General Manager of Outboard Marine Corporation of Canada Ltd., located in Peterborough, Ontario. I have been president and general manager since 1965. I will not throw in a commercial about what we manufacture. I think that answers the question.

**The Chairman:** Because there are two affidavits in existence and Mr. McMillan has indicated there is a correction he would like to make in one of them, I suggest that the Committee permit me to do the initial questioning and obtain the basic information, which could then be turned over to members of the Committee for pursuance. It is a little out of the ordinary but I think it would save a great deal of trouble for all members. Is that agreeable?

**Some hon. Members:** Agreed.

**The Chairman:** I want to begin, Mr. McMillan, by expressing to you the recognition and thanks of the Committee for making the effort. At the time of our first meeting in early August you had experienced a serious accident and I understand complications followed. I know that on this occasion you had to come back from Banff and rearrange your schedule. We might therefore begin by expressing our appreciation of the difficulties that have been involved for you. We will try to make your trip to this Committee and to Ottawa as brief and pleasant as possible.

Next, I would like to identify you with regard to a couple of details. The first is that the former Minister of Finance, John Turner, identified a person of your name as having been present at a meeting on December 17 in his office concerning a lobby for the purpose of a change in or removal of the tax on pleasure boats and motors. To set the record clear, will you confirm that you were indeed the Thomas McMillan who was present at Mr. Turner's meeting.

**Mr. McMillan:** I was the person present at the meeting.

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le jeudi 9 octobre 1975

[Interpretation]

**Le président:** Madame Campagnolo et messieurs, à l'ordre, s'il vous plaît.

Notre témoin de cet après-midi est M. Thomas Paton McMillan. Avant d'aller plus loin, je suivrai le procédé habituel et lui ferai prêter serment.

Monsieur McMillan, jurez-vous que votre témoignage de cet après-midi sera la vérité, toute la vérité, et seulement la vérité, que Dieu vous vienne en aide?

**M. Thomas Paton McMillan (Président de Outboard Marine Corporation of Canada Ltd.):** Je le jure.

**Le président:** Monsieur McMillan, voudriez-vous déclarer votre identité ainsi que votre lieu de résidence?

**M. McMillan:** Je m'appelle Thomas Paton McMillan. Je suis président et directeur général de la société *Outboard Marine Corporation of Canada Ltd.*, située à Peterborough, Ontario. Je suis président et directeur général depuis 1965. Je ne pense pas nécessaire de dire ce que nous fabriquons. Ai-je répondu à la question?

**Le président:** Étant donné qu'il existe deux déclarations sous serment et que M. McMillan a déclaré vouloir corriger l'une d'elles, je demande au comité de me permettre de poser les premières questions afin d'obtenir les renseignements fondamentaux qui pourront, par la suite, servir aux membres du comité lorsqu'ils voudront poser leurs questions. Ce n'est pas le procédé suivi à l'ordinaire, mais cela permettra d'éviter à tous les membres du temps perdu. Êtes-vous d'accord avec cela?

**Des voix:** D'accord.

**Le président:** Monsieur McMillan, je veux d'abord commencer en exprimant la reconnaissance et les remerciements du Comité à la suite des efforts que vous avez faits pour nous aider. Au moment de notre première rencontre, au début d'août, vous veniez d'avoir un accident grave, et je crois savoir qu'il s'en est suivi des complications. Je sais que pour être ici aujourd'hui, vous avez dû revenir de Banff et changer vos projets. Nous apprécions donc votre venue ici, étant donné les difficultés que vous avez rencontrées. Nous essayerons de rendre votre présence devant le Comité et à Ottawa aussi brève et agréable que possible.

Maintenant, j'aimerais vous mettre au courant de quelques détails. D'abord, je vous informe que l'ancien ministre des Finances, M. John Turner, a déclaré qu'une personne portant votre nom était présente lors d'une rencontre dans son bureau, le 17 décembre, rencontre portant sur des pressions exercées dans le but de faire changer ou de faire supprimer l'impôt sur les bateaux de plaisance et sur les moteurs. Pour que tout soit bien clair, voudriez-vous confirmer si, oui ou non, vous êtes bien le Thomas McMillan en question qui était présent lors de la réunion tenue chez M. Turner.

**M. McMillan:** J'étais bien la personne présente à cette réunion.